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﹩︡اد ︑︀ررو

آ︠︣آ︠︣
سازمان بسيج مستضعفين كه با نام نيروى مقاومت بسيج هم 
شناخته مى شود به فرمان امام خمينى(ره) در 5 آذر 1358 تشكيل 
شد و پس از تصويب مجلس شوراى اسلامى در دى ماه 1359 به 
صورت قانونى رسميت پيدا كرد. در ابتداى تشكيل نيروى مقاومت 
بسيج، «حجت الاسلام امير مجد» فرماندهى اين نيرو را بر عهده 
ــلام احمد سالك» اين مسئوليت  ــت و پس از او «حجت الاس داش
ــلامى  ــپس با حكم بنيانگذار كبير انقلاب اس ــد. س را عهده دار ش
«حجت الاسلام  محمدعلى رحمانى» از سال 1362فرماندهى بسيج 
را بر عهده گرفت و تا پايان جنگ تحميلى در اين سمت باقى ماند.

حجت الاسلام رحمانى توانست با روشى نوين، نيروهايى را اعم 
ــتاها تا ادارات و دانشگاه ها و  از پير و جوان از نقاط دور افتاده و روس
دانش آموزان و روحانيون را سازماندهى كرده و با افزايش پايگاه هاى 
ــان امام  ــتاى فرم ــگاه، در راس ــه 21500 پاي ــت از 7000 ب مقاوم
خمينى(ره)، مبنى بر تشكيل ارتش 20 ميليونى، نيروى شكوهمند 
ــلام رحمانى، سردار  و عظيمى را به وجود آورد. پس از حجت الاس
عليرضا افشار با حكم مقام معظم رهبرى در تاريخ دهم اسفند ماه 
ــيج منصوب شد؛ او هم با  1368 به فرماندهى نيروى مقاومت بس
تداوم توسعه و ايجاد معاونت ها، سازمان ها و مراكز جديد در بسيج 
به توسعه بيشتر بسيج به تناسب نياز هاى جديد انقلاب در سراسر 
كشور همت كرد كه مجموعه اين فعاليت ها در بخش هاى نظامى، 
ــاء اثر و تحولات بسيارى در  فرهنگى، اقتصادى، و سياسى، منش

ساختار و سازمان بسيج شد.
ــال از مسئوليت سردار افشار، سردار  ــت 8 س       پس از گذش
ــال 1376 به  ــرى در اواخر س ــم مقام معظم رهب ــازى با حك حج
فرماندهى اين نهاد مردمى منصوب شد و با تداوم فعاليت هاى بسيج 
ــاد مختلف با رويكرد و توجه خاص به بخش هاى فرهنگى،  در ابع
ــازماندهى، آموزش و  ــى و اقتصادى به جذب، س ــى، ورزش آموزش
بكارگيرى بسيجيان پرداخت و از جمله فرماندهان موفق در عرصه 

فرهنگى شناخته شد

نتاريخچه تشكيل بسيج مستضعفين ف تض
️︫﹢﹡ ︦﹊︻ ﹩︡اد ︑︀رآثار كمتر ديده شده موزه ملى در تخت جمشيد به نمايش در  آمد/ نمايشگاه آثار كمتر ديده شده دوره رو

تاريخى عيلامى با عنوان عيلام، سپيده دو تاريخ، در موزه تخت جمشيد افتتاح شد. اين نمايشگاه در قالب 
سومين جشنواره چندرسانه اى ميراث فرهنگى آغاز به كار كرده و تا يك ماه پذيراى علاقه مندان است.

بازيگر «اخراجى ها» گفت: اكبر عبدى بازيگر پر قدرتى است. شايد از لحاظ دانشگاهى و خواندن كتاب 
نشود رويش حساب باز كرد، ولى انگار تمام آنها را گذرانده است. به گزارش سينماپرس، محمدرضا شريفى نيا، 
بازيگر سينما و تلويزيون در برنامه «هفت» شبكه نمايش در پاسخ به سوال بهروز افخمى، مجرى برنامه كه در 
سينماى ايران كمدين به معناى اصلى آن چه كسى است؟ توضيح داد: فكر كنم يك نفر است و آن فرد اكبر 
عبدى است. اين در حالى است كه كسانى در سينما هستند، كه ادا در مى آورند. اكبر عبدى بازيگر پر قدرتى 
است. شايد اصلاً از لحاظ دانشگاهى و خواندن كتاب نشود رويش حساب باز كرد، ولى انگار تمام آنها را گذرانده 
است. رضا عطاران متخصص بداهه گويى است. شما به كارهاى طنز او نگاه كنيد، مى بينيد يك حركت هايى در 
بازى اش مى آورد، كه هيچ كدام از آنها نه در فيلمنامه است و نه كارگردان مى گويد، بلكه اينها را خودش مى گويد.
شريفى نيا در پاسخ به اين سوال كه بازيگر حتماً بايد كمدين باشد؟ توضيح داد: كمدين كلمه فرانسوى است 
و به معنى بازيگرى است كه هم نقش جدى بلد است، هم نقش كمدى. يعنى كمدين به بازيگرى كه نقش 

كمدى بازى مى كند نمى گويند. كسى هم كه هر دو وجه را داشته باشد، خيلى كار سختى است.
اين بازيگر در پاسخ به اين سوال كه وضعيت بازيگرى در سينماى امروز ايران به چه صورت است؟ گفت: 
بازيگرى براى همه جذاب است. فكر مى كنم كسى نباشد كه بگويد دوست ندارم بازيگر بشوم. اكثراً علاقه مند 
به بازيگرى هستند و بخش زيادى از استعداد را دارند. من فكر مى كنم ايرانيان ذاتاً بازيگر هستند، ولى اينكه 
ــيم و خودمان را به عنوان يك بازيگر پر قدرت نشان بدهيم، در مرحله  ــابى چگونه به آن برس به لحاظ اكتس
بعدى اتفاق مى افتد. موقعيت بازيگرى در ايران بد نيست. يعنى هم بازيگران خوب زياد داريم، هم علاقه مندان 
به بازيگرى زياد داريم. نمونه آن كلاس هاى بازيگرى است، كه به صورت خودجوش برگزار مى شود. هرچند 

پول هاى هنگفتى مى دهند، تا وارد كلاس هاى بازيگرى بشوند.

ــون پرورش  ــارى كه كان ــان آث از مي
فكرى كودكان و نوجوانان به مسابقه نقاشى 
محيط زيست كودكان ژاپن ارسال كرده بود، 
ــتى اكو و ديپلم افتخار  يك اثر، جايزه دوس

اين دوره از مسابقه را كسب كرد.
به گزارش ايسنا، چهاردهمين مسابقه 
كودكان  محيط زيست  ــى  نقاش بين المللى 
كائو ژاپن در سال 2023 با موضوع «بياييد 
ــت خود را با هم پايدار كنيم!»  محيط زيس

برگزار شد.
ــابقه 15 هزار و  در اين دوره از اين مس
916 اثر شركت كردند. 142 اثر از كودكان 
ــرورش فكرى  ــان عضو كانون پ و نوجوان
ــابقه  ــان نيز به اين مس ــودكان و نوجوان ك
ــابقه ــد و با اعلام نتايج اين مس ــال ش ارس

نيكى كج كلاهى 9 ساله از بهبهان خوزستان 
جايزه دوستى اكو و ديپلم افتخار اين دوره از 

مسابقه را كسب كرد.

﹩﹍﹠﹨︣ ﹁
محمدرضا شريفى نيا: موقعيت 

«بازيگرى» در «ايران» بد نيست
نقاشى كودك ايرانى كه در 
جشنواره ژاپنى درخشيد

عكس: رضا قادرى
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︀﹝﹠﹫︨ دانشگاه شيراز 2 رتبه نخست ملى را در 
رتبه بندى جهانى شانگهاى كسب كرد

ــيراز اعلام كرد: اين دانشگاه  ــگاه ش رئيس دانش
ــد در رتبه بندى موضوعى شانگهاى 2024،  موفق ش
ــت ملى را در حوزه هاى مهندسى مكانيك  رتبه نخس
و علوم دامپزشكى كسب كند.به گزارش ايرنا، محمد 
موذنى، دوشنبه به خبرنگاران گفت: دانشگاه شيراز در 
حوزه موضوعى مهندسى مكانيك رتبه نخست ملى 
ــگاه كشور كسب كرد و در حوزه  را در ميان 10 دانش
ــگاه  موضوعى علوم دامپزش كى در ميان چهار دانش
كشور حاضر در اين رتبه بندى در جايگاه نخست قرار 
گرفت.رئيس دانشگاه شيراز عنوان كرد: بالاترين رتبه 
جهانى دانشگاه شيراز در رتبه بندى شانگهاى 2024 
ــى عمران و علوم دامپزشكى به  در حوزه هاى مهندس
ــگاه در رتبه 150-101 دنيا  ــت آمد كه اين دانش دس
قرار گرفت.موذنى اضافه كرد: پس از آن بهترين رتبه 
دانشگاه شيراز در حوزه هاى مهندسى مكانيك و علوم 

و فناورى دستگاه ها»براى رتبة 200-151 است.

طى مراسمى با حضور مديرعامل شركت مهندسى آب و فاضلاب كشور و استاندار فارس، مدول دوم پكيج تصفيه فاضلاب 
شهرك مسكن مهر امام رضا (ع) شهر لپويى در شهرستان زرقان به بهره بردارى رسيد.هاشم امينى مدير عامل شركت مهندسى 
آب و فاضلاب كشور، در آيين گشايش اين پروژه با اشاره به اينكه استان فارس، يكى از استان هايى است كه قطعا بايد راهبردها و 
سياست هاى خود را در مورد آب شرب آن تغيير دهد، گفت: 85 ميليون نفر در كشور زندگى مى كنند كه بحث اشتغال، توليد، امنيت 

غذايى و آب شرب با يك بارش محدود دارند.
 حكمرانى خوب ايجاب مى كند زاويه ديد را نسبت به موضوع آب تغيير دهيم 

ــبت  ــوب ايجاب مى كند زاويه ديد را نس ــه كرد: حكمرانى خ ــور اضاف ــى آب و فاضلاب كش ــركت مهندس مديرعامل ش
ــكل گيرى  ــت و اين تغيير نگرش در حال ش ــده اس ــگاه در مجموعه وزارت نيرو آغاز ش ــر دهيم؛ اين ن ــوع آب تغيي ــه موض ب
ــرب و كشاورزى استفاده  ــطحى سالم است كه بتوان در حوزه ش ــاره به اينكه آب متعارف، آب زيرزمينى يا س ــت. وى با اش اس
ــى را تغيير دهند؛ اين  ــت از منابع آب زيرزمين ــان را آماده كنند براى اينكه نحوه برداش ــتان بايد خودش ــم، گفت: صنايع اس كني
ــيراز براى استفاده از منابع  ــت.امينى افزود: اقدامات خوبى در استان فارس و شهر ش ــتفاده از منابع ملى اس ــت اس مديريت درس
ــت؛ اما صنايع استان بايد مديريت كنند تا از آب هاى غير متعارف استفاده كنند؛ صنايع  ــكل گرفته اس آب و باز تخصيص آن ش
ــفره آب زير زمينى را بدون نگاه به بهره ورى، ــرب استفاده كنند، چرا كه نميتوانيم و نبايد منابع س ــتان فارس نبايد از آب ش اس

 تخليه كنيم.
 تغيير الگوى كشت و آبيارى قطره اى بايد در دستور كار قرار گيرد 

ــتور كار قرار گيرد؛ البته امنيت غذايى يكى از موضوعات  ــت و آبيارى قطره اى بايد در دس وى ادامه داد: تغيير الگوى كش

ــيار جدى است، افزود: پنج  ــاره به اينكه استفاده از منابع آب هاى غيرمتعارف بس ــوب مى شود.امينى با اش ــور محس مهم در كش
ــتفاده از پساب در صنعت كشور بايد در دستور كار قرار گيرد.  ــت و اس خط انتقال آب از خليج فارس اثبات كننده اين موضوع اس
ــتفاده كنيم كه امكان استفاده از آب هاى جايگزين  ــور افزود: حق نداريم آب هاى زيرزمينى را در مصارفى اس مديرعامل آبفا كش
ــرب و جمع آورى پساب اين استان در  ــه اى خاص براى استان فارس و پيرامون آب ش ــاره به اينكه جلس وجود دارد. امينى با اش
نظر مى گيريم، گفت: در نقطه حساسى هستيم و نبايد با مصرف نامتعارف سفره هاى آب زيرزمينى را دچار مخاطره و فرونشست 
ــهر لپويى هم گفت: پساب اين پروژه زيست  ــور با اشاره به پساب پكيج تصفيه فاضلاب ش ــركت آبفا كش كنيم. مدير عامل ش
محيطى 360 متر مكعب آب است كه مى تواند در صنعت منطقه مورد استفاده قرار گيرد و اين ظرفيت مطلوبى براى اين نقطه 

از كشور است. 
 استاندار فارس: هزينه تمام شده آب شرب بسيار بالاست و حتى كشورهايى كه مشكل آب ندارند 

آب را مديريت مى كنند
دكترحسينعلى اميرى استاندار فارس با ايراد سخنانى ضمن اشاره به اينكه موضوع آب يكى از موضوعات مهم در كشور محسوب 
مى شود، گفت: مديريت آب يك موضوع قابل اعتنا در كشور است. وى اظهار كرد: ايران در منطقه خشك و نيمه خشكى از جغرافياى 
زمين تعريف شده است و در سال هاى اخير به خاطر برداشت غير علمى از منابع آب هاى زيرزمينى با مشكلات زيادى مواجه هستيم. 

او با اشاره به اينكه موضوع مديريت آب نياز به بازنگرى دارد، افزود: متأسفانه مصرف آب در فارس 2 برابر معدل كشور است كه نياز 
به فرهنگ سازى جدى دارد. دكتراميرى تأكيد كرد: هزينه تمام شده آب شرب بسيار بالاست و حتى كشورهايى كه مشكل آب 
ندارند آب را مديريت مى كنند. وى گفت: تخصيص آب از ضروريات است اما امروز بخش صنعت از آب شرب استفاده مى كند كه بايد 
مديريت شود؛ موضوع آب نياز به بازتخصيص و مديريت علمى دارد. استاندار فارس ادامه داد: حدود پنج هزار خانواده از اين پروژه منتفع 
شده اند كه اگر متوسط خانواده را چهار نفر بدانيم، حدود 20 هزار نفر از اين پروژه  بهره مند مى شوند و اين يك اتفاق بسيار خوب است.

 نماينده مردم شهرستان هاى شيراز و زرقان در مجلس: واحدهاى تصفيه خانه فاضلاب بيشترى بايد 
به بهره بردارى برسند تا از ظرفيت پساب استفاده شود

 نماينده مردم شهرستان هاى شيراز و زرقان در مجلس شوراى اسلامى هم طى سخنانى با اشاره به اينكه خط دوم سد درودزن 
در حال تكميل است، گفت: خط سوم آبرسانى به شيراز از سد تنگ سرخ بشار نيز در حال آماده سازى است. دكترجعفر قادرى افزود: 
از محل خط انتقال آب از خليج فارس حدود 550 ميليون مترمكعب سهم اين استان مى شود و واحدهاى صنعتى استان مى توانند در 
مورد خريد آب اقدام كنند. وى گفت: واحدهاى تصفيه خانه فاضلاب بيشترى بايد به بهره بردارى برسند تا از ظرفيت پساب استفاده 
شود و واحدهاى صنعتى براى رفع نيازهاى خود از آب هاى غير متعارف استفاده كنند. دكترقادرى گفت: آب شرين كن رحمت آباد 
زرقان و ايستگاه پمپاژ 14 روستايى كه از شرق مرودشت بايد تأمين اعتبار شود از محل اعتبارات استانى و شهرستانى تأمين اعتبار 
گرديده و به زودى تكميل و به بهره بردارى مى رسد. اين نماينده مردم در مجلس شوراى اسلامى در ادامه گفت: سرمايه گذارى كه 
آب خليج فارس را انتقال مى دهد در اصفهان و يزد آب فروخته است ولى هيچ واحد صنعتى در استان فارس، آب را خريدارى نكرده اند 

كه ناگزير بايد از ظرفيت حاكميتى استفاده كنيم تا اين موضوع انجام شود.

ــاركت مى تواند مردم و  ــتفاده كنند؛ اوراق مش ــادرى افزود: واحدهاى بزرگ صنعتى بايد از آب هاى غيرمتعارف اس ــر ق جعف
سرمايه گذاران را ترغيب كند تا سهام عام براى انتقال آب به خليج فارس را خريدارى كنند.

 مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان فارس: در فارس 122 شهر و 2 هزار و 195 روستا، وجود 
دارد كه وظيفه سقايى آن به طور مستقيم بر عهده ماست

على شبانى مدير عامل شركت آب و فاضلاب استان فارس هم طى سخنانى گفت: مقام معظم رهبرى با رهبرى داهيابه و 
مدبرانه كشتى انقلاب را در اين برهه حساس تاريخى هدايت مى كنند. مدير عامل آبفا استان فارس با اشاره به اينكه در فارس 122 
شهر و 2 هزار و 195 روستا، وجود دارد كه وظيفه سقايى آن به طور مستقيم بر عهده ماست، افزود: در مجموع 4200 روستا در 
فارس وجود دارد كه ما بقى روستاها را نيز به طور غير مستقيم تحت نظارت داريم. وى با اشاره به اينكه در اين تعداد شهر و روستا به 
لحاظ شرايط مختلف استان در بخش تأمين آب با سختى هاى زيادى مواجه هستيم، گفت: شهرهاى مختلف از فاصله 10 كيلومتر 
تا 770 كيلومتر از سدهاى مختلف آبرسانى مى شوند و شرايط سختى با توجه به افزايش فواصل منابع تأمين آب وجود دارد. شبانى 
گفت: در مناطقى مثل شمال شرق مرودشت و غرب زرقان، خرامه و شمال شرق ارسنجان كيفيت آب به واسطه شورى از دست 

مى رود و اين يك زنگ خطر است.
 به واسطه پساب فاضلاب مى توان آب هاى غيرمتعارف را در برخى نقاط مثل صنعت جايگزين آب هاى متعارف كرد 

وى افزود: با تدابيرى كه روى داده است به واسطه پساب فاضلاب مى توان آب هاى غيرمتعارف را در برخى نقاط مثل صنعت 
جايگزين آب هاى متعارف كرد. شبانى با اشاره به اينكه استان فارس عقب ماندگى سنواتى در حوزه فاضلاب دارد، گفت: سطح 
برخوردارى استان از طرح هاى جمع آورى و دفع بهداشتى فاضلاب 15 درصد و در مابقى كشور اين رقم 2 برابر است و شهرهاى 

فيروزآباد، آباده، سپيدان، نى ريز، فسا و داراب از بودجه بانك توسعه اسلامى براى توسعه فاضلاب بهره مند شدند كه آباده صددرصد 
كامل شد و اميد است از ظرفيت بانك توسعه براى تكميل طرح فاضلاب پنج شهر ديگر استفاده شود. وى در مورد طرح فاضلاب 
مسكن مهر امام رضا (ع) شهر لپويى گفت: اين پكيج تصفيه 5000 مشترك و حدود 20 هزار نفر جمعيت را پوشش مى دهد؛ در 
اين منطقه امكان احداث چاه جذبى وجود نداشت، بنابراين با اجراى  21 كيلومتر شبكه  جمع آورى فاضلاب و احداث پكيج تصفيه 
فاضلاب در دو مدول، طرح جمع آورى و دفع بهداشتى فاضلاب اين مسكن مهر را عملياتى كرديم. شبانى افزود: مدول اول اين 
پكيج در سال 1391 گشايش يافت و به علت رشد جمعيت پاسخگوى نيازهاى اين شهرك نبود، مدول دوم آن نيز طراحى، اجرا 

و امروز به بهره بردارى رسيد.

با حضور مديرعامل شركت مهندسى آب و فاضلاب كشور و استاندار فارس؛

مدول دوم پكيج تصفيه فاضلاب لپويى گشايش يافت


